
From: Jon Hilmar Iversen (Innleid) 
Sent: 25. mai 2020 12:56 
To: Bente Lund; Beredskap Hdir 
Cc: Ingunn Myklebust 
Subject: VS: VS: Oppdrag 83 
Attachments: Oppdrag83.pdf 
 
Dere har spurt om status på dette oppdraget. 
Det ble meldt til Helsekrise 22/5, med vedlegg. 
JH 

Fra: Jon Hilmar Iversen (Innleid) <Jon.Hilmar.Iversen@helsedir.no>  
Sendt: fredag 22. mai 2020 15:57 
Til: Helsekrise <Helsekrise@helsedir.no> 
Emne: Fwd: VS: Oppdrag 83 
Levert HOD med kopi til FHI.  
JH  
Sendt fra min Samsung Galaxy-smarttelefon. 
-------- Opprinnelig melding -------- 
Fra: Andreas Skulberg <Andreas.Skulberg@helsedir.no>  
Dato: 22.05.2020 15:45 (GMT+01:00)  
Til: HOD Krisestab <Vakt-covid19@hod.dep.no>  
Ko: "Jon Hilmar Iversen (Innleid)" <Jon.Hilmar.Iversen@helsedir.no>, Svein Lie 
<Svein.Lie@helsedir.no>  
Emne: VS: Oppdrag 83  
Oppdrag nr 83fra HOD - Vurdering av avstandsregelen etter 1.september 
Regjeringen har avklart at det ikke blir arrangementer over 500 personer før 1.9.2020. For mange 
arrangerer er det viktig så tidlig som mulig å få avklaring på hvilke regler som vil gjelde til høsten. For 
eksempel for messer og andre publikumsarrangementer fra 500 til 50 000 deltagere. 
Avstandsregelen vil ha betydning for om arrangementer kan la seg gjennomføre i praksis. Vi ber om 
en vurdering om regelen om 1 meters avstand også gjelde etter 1 september, og ev. en vurdering av 
hvor langt frem i tid vil avstandsregelen gjelde? Vil avstandsregelen gjelde for arrangementer 
uavhengig av størrelse? Vi ber om en faglig begrunnelse. 
Helsedirektoratets svar 
Vi viser til vedlagt fil med innspill fra FHI.  
Covid-19 overføres ved dråpesmitte. I de fleste situasjoner vil en meter være tilstrekkelig til å 
forebygge smitte, men i spesielle situasjoner, som for eksempel på treningssentre og 
korarrangementer bør avstanden være større, gjerne to meter.  
Sosial distansering er et grunnleggende, billig og effektivt tiltak for å forebygge smitte med covid-19. 
FHI har i sine prognoser skrevet at vi kan få en ny bølge til høsten.  
Helsedirektoratet mener det er mest realistisk å anta at regelen om minst en meter avstand må 
videreføres fram til man får en effektiv vaksine eller effektiv behandling. Avstandsregelen vil trolig 
gjelde uavhengig av størrelsen på arrangementet.  
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Vurdering fra FHI om Oppdrag 83 fra HOD: 

Oppdrag nr 83 - Vurdering av avstandsregelen etter 1.september 

Regjeringen har avklart at det ikke blir arrangementer over 500 personer før 1.9.2020. For mange 
arrangerer er det viktig så tidlig som mulig å få avklaring på hvilke regler som vil gjelde til høsten. For 
eksempel for messer og andre publikumsarrangementer fra  500 til 50 000 deltagere. Avstandsregelen 
vil ha betydning for om arrangementer kan la seg gjennomføre i praksis. Vi ber om en vurdering om 
regelen om 1 meters avstand også gjelde etter 1 september, og ev. en vurdering av hvor langt frem i 
tid vil avstandsregelen gjelde? Vil avstandsregelen gjelde for arrangementer uavhengig av størrelse? 
Vi ber om en faglig begrunnelse. 

Frist: Innen klokka 15 i dag. 

Oppdraget ble mottatt fredag 22.05 med frist for samme dag. Dersom det ønskes en grundigere og 
mer detaljert vurdering av dette er det behov for lengere tidsfrist. 

Folkehelseinstituttets vurdering: 

Hvilke smittevernråd og anbefalinger som vil gjelde til høsten avhenger av den epidemiologiske 
situasjonen og hvordan den utvikler seg, jamfør Regjeringens langsiktige strategi og plan 

(https://www.regjeringen.no/contentassets/81e2226d4220424dbcd16a2782fc0e34/langsiktig-
strategi-og-plan-for-handteringen-av-covid-19-pandemien-og-justering-av-tiltak.pdf) 

Generelt gjelder at rådet (med henvisning til covid-19-forskriften § 4) om å holde minst 1 meters 
avstand til andre enn dine nærmeste er et kontaktreduserende tiltak som har størst effekt når det er en 
del smittede i samfunnet, og disse ikke er isolert/karantenert. Dersom det er svært få smittede, vil 
tiltaket være lite effektivt. Imidlertid er det også slik at massesamlinger av mennesker har potensial til 
å spre smitte til mange dersom en eller flere av deltakerne er smitteførende. 

Det er flere forhold som vil ha betydning for risiko for spredning av smitte og konsekvenser av smitte 
ved arrangementer. Videre vil både antallet deltakere og utbredelsen i samfunnet ha betydning for om 
det vil være smittebærere på arrangementet. Akkurat nå antar vi at om lag 1 av 10 000 nordmenn er 
smitteførende. 

Antall deltakere Andel av befolkningen 
som er smitteførende 

Sannsynlighet for at minst 
én deltaker er smittet 

500 0,1 % (1 av 1000) 39 % 

500 0,01 % (1 av 10 000) 5 % 

500 0,001 % (1 av 100 000) 0,5 % 

5 000 0,1 % (1 av 1000) 99 % 

5 000 0,01 % (1 av 10 000) 39 % 

5 000 0,001 % (1 av 100 000) 5 % 

50 000 0,1 % (1 av 1000) Nesten 100 % 

50 000 0,01 % (1 av 10 000) 99 % 

50 000 0,001 % (1 av 100 000) 39 % 

For å sikre etterlevelse og aksept i befolkningen er det viktig at tiltakene er forholdsmessige. Det betyr 
at tiltakene må tilpasses den aktuelle trusselen. Vi mener det vil være uklokt å allerede nå skissere 
hvilke råd som skal gjelde fra 1. september, altså mer enn tre måneder fra nå. 
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